
Referat fra bestyrelsesmøde for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen onsdag d. 6.9. 

kl. 18-21 

Deltagere: Lone Gyldenløve Larson, Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Birgit Vinther Høgfeldt, Hanne 
Holstein Ipsen, Carl Høj Laursen, Charlotte Bech Svendsen, Tanja Vinther (medarb.), Mette Bach (medarb.), 
Henrik Juhl-Dam (medarb.), Victoria (elevrep.), Nickolaj (elevrep), Susanne Andersen, Maibritt Vestergaard, 
Morten Borup 
Afbud: Birgit, Victoria, Nickolaj 
Mødested: Ådalsskolen 

Det forventes, at man har spist hjemmefra, men i løbet af mødet vil der blive serveret lidt brød.  

Dagsorden 
Ordstyrer: Hanne 

Pkt. 1 Underskrive referat  5 min. 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Godkendt med tilføjelser 5 min. 

Pkt. 3 Siden Sidst: 
Ansættelse af pædagog 
Personalenyt:  
Møde med socialdemokratiet:  
Røgfri skole:  
Opsamling fra temadag om 
vision:  

Personalenyt: 
Børnehaven vil gerne ansætte en vuggestuepædagog, da 
der er økonomi til det. Der skal deltage en fra bestyrelsen. 
Det bliver Lone.  
 
Skolen har ansat en ny deltidssekretær pr. 1.10. Anna Taul 
som kommer fra Rønde idrætscenter. 
 
Vi har haft to deltidsansatte til at hjælpe vores serviceleder. 
Begge har sagt deres stilling op. Palle pga. helbredet. Karl 
er blevet ansat på Marienhoff skolen. Han skal hjælpe med 
deres ombygning. Vi har slået en tidsbegrænset stilling på 
13 timer op. Der deltager ikke en fra bestyrelsen. 
 
Lys på stien op til børnehaven. Susanne spørger 
elektrikeren, om vi kan få et tænd/sluk ur.  
 
Børnehaven har fået 160.000. De skal bruges til en 
cykelbane. 
 
Møde med socialdemokratiet: 
De var meget interesserede. Hvordan går det med 
inklusion, tildelingsmodel. hvad vil vi gerne have? 
De så skolen og beach volleybanen, og byggeriet ved 
hallen. Godt at få fortalt at Ådalsskolen er en god skole. 
 
Røgfri skole: 
Alle skoler skal være røgfrie. Elever må ikke ryge på 
skolen, og må heller ikke forlade skolen for at ryge.  
Vi er kommet med i X.IT-forløb, som fokuserer på at elever 
skal være røgfrie og på en antiryge-kontrakt mellem 
forældre og de unge. 
 
Opsamling fra temadagen: Morten har sammenskrevet 
det, der kom ud af dagen.  
Der var god energi på dagen og folk gik ind i arbejdet med 
god energi. Processen er nu, at medarbejderne skal se 
dette og arbejde med det. Så kan vi efterfølgende arbejde 
med det sammen. -Måske skal begge personalegrupper 
mødes og arbejde sammen. Dette for at skabe et 
fælleskab omkring visionen. Det skal omskrives i prosa. 
 
Hvorfor talte vi ikke om IT? 
 

20 min. 



Vi tager det op igen. 
 
Brugertilfredshedsundersøgelse: 
Der afvikles en brugertilfredshedsundersøgelse i 
slutningen af september. Den institution som har den 
højeste svarprocent, vinder mellem 5-8000 kr. Sidst var 
bestyrelsen hos den vindende institution meget aktive i 
forhold til at forældrene fik svaret. Hvis man kommer under 
60% bliver der ikke lavet en selvstændig rapport. Har 
bestyrelsen nogle gode ideer i fht. Hvordan vi får 
forældrene med? 
-Hvis man kan gøre det meningsgivende for forældrene. 
Hvad skal det til for? Det er et vigtigt vidensgrundlag for 
bestyrelse og medarbejdere. 
Vi sender remindere ud til forældrene. Bliver nævnt på 
forældremøder. 
 
Sensommerfest:  
Hyggeligt og gode aktiviteter. Maden fungerede godt. Der 
var en god stemning. Godt at der blev lukket ned for 
aktiviteterne og der blev hjulpet til med maden. Rigtig 
mange hjælper med at rydde op. God tradition. 
 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Velkommen til Victoria og Nickolaj. Ingen af dem er her. 10 min. 

Pkt. 5 Høringssvar vedr. Budget 2018. 
Beslutning om hvordan vi 
skriver høringssvar og om 
indhold i svaret. 

Budgetmaterialet kan findes på 
www.syddjurs.dk/budget2018  
Se særligt afsnit 5 – 7, de blokke, der vedrører FI-området. 
 
Det er direktionens oplæg til politikerne. Det er ikke 
nødvendigvis dette, der bliver vedtaget. På skoleområdet 
skal der spares 6 mio. Budgetforslaget ligger op til 4 mio. 
Der ligger på nuværende tidspunkt 200 mio. i kommunens 
kasse. Hvis vi skal gøre vores stemme gældende skal vi 
have sendt et høringssvar afsted hurtigst muligt.  
 
Der er for os flere væsentlige punkter: 
Eftermiddagsklub/SFO 4-6 klasse- 
Reduktion af serviceniveuaet på skoleområdet 
(udover reduktion af midler i forhold til demografi.) 
Investering i uddannelsesparathed- udvidelse 
iPad-udgift ligger fremover i skolernes eget budget 
Bygningsdrift og teknisk serviceområdet 
 
Jesper laver et udkast i samarbejde med Hanne og Bjarke. 
Udkastet sendes rundt til orientering. 

 

35 min. 

Pkt. 6 Sektorplan, forespørgsel fra 
Skoler og Dagtilbud. Se bilag 

Man vil gerne inddrage forældrenes perspektiv i forhold til 
sektorplansarbejdet. Hvad kunne have betydning set med 
forældrenes øjne. 
 
Det skal sætte pejlemærke på, hvad der skal arbejdes med 
i tidsrummet 2018-2022. 
 
Deadline d. 6.okt. 
 
Stikord: 
Understøttende undervisning- tolærerordning 
Legepladser- inspirerende miljøer 
Tidssvarende fysiske rammer- faglokaler 
Inspirerende læringsmiljøer 
Midler til lokale udviklingsprojekter af pædagogisk karakter. 

20 min. 

http://www.syddjurs.dk/budget2018


Inklusion- inkluderende læringsfællesskaber 
Bevægelse 
Stabilitet for at skabe udvikling-, samskabelse og 
samarbejde 
 
Morten sender den tidligere sektorplan videre til 
bestyrelsen. 
 
Hanne laver et udkast og sender rundt. 
 

Pause 20 min. 

Pkt. 7 Deltagelse i forældremøder og 
indhold hertil 

Indskolingen: 18.9. kl. 18 (Bjarke) 
Mellemtrinnet: 19.9. kl. 17 (Jesper) 
Udskolingen: er afholdt 

10 min. 

Pkt. 8 Markering af fælles 
organisation d. 28.9. 

Der ligger en skolefest i forbindelse med naturfagsugen. 
Der skal være en fernisering af det, der er blevet arbejdet 
med. Morten foreslår, at vi mødes på et givent tidspunkt fra 
børnehus og skole. Skal vi have en handling der 
symboliserer sammenlægningen? Der skal være en kort 
annoncering, hvor Morten og evt. Jesper siger noget. 
 
Programmet udsendes inden. 
 
Udstillinger i børnehuset 
Fælles ceremoni 
Udstillinger og åbne værksteder 
Spisning i klasserne/for børnehusforældre i SFO 

15 min. 

Pkt. 9 Trafikpolitik. I forbindelse med 
anlæggelsen af cykelstien 
mellem Lime og Skørring er en 
del af projektet, at vi skal have 
opdateret trafikpolitikken. Se 
bilag 

udskydes 20 min. 

Pkt. 10 Indkomne sager til bestyrelsen Henvendelse vedr. SFO-koloni og skoletiden. 
Skolebestyrelsen svarer: 
SFO og skole er knyttet tæt sammen og der er derfor 
aktiviteter, der er flettet sammen og har et overlap i mindre 
omfang. Derfor er det et valg, at der en gang om året er 
aktiviteter der går ind over hinanden. 
Vi gør, hvad vi kan, for at der bliver taget godt hånd om de 
børn, der ikke deltager i SFO-aktiviteter, der foregår i 
skoletiden. 
 
Holddeling: 
En forælder har henvendt sig om, at der ikke bliver taget 
hånd om hendes barn i forbindelse med holddeling. Morten 
retter henvendelse til den pågældende forældre. 
 
Lærerens dag 5. oktober: 
Tanken er sået… 
 

10 min. 

Pkt. 11 Punkter til kommende møder Trafikpolitik 
Ny vision 

5 min. 

Pkt. 12 Evt.  5 min. 

 


